
     

Utlåtande 2007:123 RII (Dnr 328-3765/2006) 
 
 
Bättre idrottsmöjligheter – trygghetsmärkta spår och om-
råden för spontan utomhusträning 
Motion av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) (2006:31) 
 
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 
Motion (2006:31) av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) besvaras med hänvis-
ning till vad som anförs i detta utlåtande. 
 

 
 

Föredragande borgarrådet Mikael Söderlund anför följande. 
 

Ärendet 
 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) har i motion (2006:31) föreslagit att staden ska 
genomföra en rad åtgärder för att komma tillrätta med för dåligt upplysta och 
dåligt underhållna motionsspår, parker och andra grönområden. I förslagen 
ingår att inrätta ett antal trygghetsmärkta joggingspår samt upprustning av 
belysning och miljö. Staden bör vidare utreda om det finns andra möjligheter 
att göra spåren trygga samt föreslå lämpliga områden för att stimulera enklare 
spontanidrott. I motionen framgår problem att många kvinnor upplever fri-
luftsområden som otrygga. 

 
Beredning 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och till idrottsnämnden.  

Stadsledningskontoret anser att det framförallt är stadsdelsnämndernas upp-
gift att svara för drift och underhåll av parkmark samt att fånga upp de behov 
som finns av upprustning m.m. av motions- och friluftsområden. Kontoret 
anser därutöver att det är viktigt att trafiknämnden och stadsdelsnämnderna 
fortsätter det utvecklingsarbete som pågår i samordningsgruppen och att 



  

nämnden vid sidan om belysningsåtgärder tar fram andra åtgärder för att göra 
motions- och friluftsområden trygga.  

Idrottsnämnden understryker vikten av att stadens förvaltningar samverkar 
för att göra anlagda skid- och motionsspår tryggare. Nämnden anser att den 
idag inte förfogar över de medel som behövs för att genomföra upprustningar 
och underhåll på befintliga motions- och skidspår inom stadsgränsen, men är 
beredd att bistå med kompetens, alternativt på uppdrag genomföra detta åt 
stadsdelsförvaltningarna.  

 
Mina synpunkter 

 
Stockholm ska vara en trygg stad. Inte bara på gator och torg, utan även i natu-
ren ska det vara tryggt och säkert att vistas. Det ska finnas goda möjligheter till 
spontanidrott på flera håll i staden och människor ska kunna motionera säkert i 
naturen både på dag- och kvällstid.  

Ambitionen med motionen var att skapa fler trygga miljöer, framförallt för 
kvinnor, att motionera i. Det känns därför roligt att vi har kunnat inleda en 
ordentlig satsning på trygga spår under året. I stadens budget för trafiknämn-
den för i år, finns 5 mnkr öronmärkta för belysning i motionsspår. Dessa medel 
är en del i det arbete som nu genomförs för att öka tryggheten för motionärer.  

Till att börja med pågår arbetet med ett nytt trygghetsanpassat spår mellan 
Hammarby Sjöstad och Hellasgården. Olika intressenter har involverats för att 
nå bästa möjliga resultat och olika typer av trygghetsaspekter diskuteras. Spå-
ret kommer att anläggas nära öppna stråk och en trygg och bra belysning ska 
tas fram.  

Samtidigt pågår en trygghetsupprustning av ett flertal spår, som gallras och 
görs öppnare och ljusare. Såväl idrottsnämnden som stadsdelsnämnderna arbe-
tar med detta på olika håll. I ett spår vid Ågesta håller också belysningen på att 
ses över för att skapa en tryggare atmosfär för vardagsmotionärer. Informatio-
nen om spåren får dock inte invagga motionärer i falsk trygghet. 

Det är viktigt att staden fortsätter att göra spontanidrott utomhus enklare, 
tryggare och tillgängligare för fler människor. De nya trygghetsanpassade spå-
ren är en bra början.  
 
Bilagor 

1. Reservationer m.m.  
2. Motion (2006:31) av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) om bättre idrotts-

möjligheter – trygghetsmärkta spår och områden för spontan utomhus-
träning 

 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 



  

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Ann-Margarethe Livh (v) enligt 
följande.  
 
Som stadsledningskontoret understryker i sitt remissvar på motionen är det i första 
hand stadsdelsnämndernas uppgift att svara för drift och underhåll av parkmark. Den-
na uppgift innefattar att fånga upp de behov som finns av upprustning av motions- och 
friluftsområden. I vänsterpartiets förslag till budget för innevarande år påpekas dock 
att det fortfarande finns ett behov av fortsatt upprustning av befintliga motionsområ-
den och bollplaner med förbättrade ljusförhållanden, varför en satsning görs på 9 mnkr 
i investeringsbudgeten. Vidare ska förvaltning och utveckling av parker och grönom-
råden ske i enlighet med parkprogrammet.   
 
Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 
kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2006:31) av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) besvaras med hänvis-
ning till vad som anförs i detta utlåtande. 

 
Stockholm den 19 september 2007 

På kommunstyrelsens vägnar: 
K R I S T I N A  A X É N  O L I N  

 
Mikael Söderlund 

Anette Otteborn 
 
Särskilt uttalande gjordes av Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till 
det särskilda uttalandet av (v) i borgarrådsberedningen. 

 
Det antecknades att Stefan Nilsson (mp) lämnade ärendet utan eget ställnings-
tagande. 



  

ÄRENDET 
 
Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) har i motion (2006:31) föreslagit att staden skall 
genomföra en rad åtgärder för att komma tillrätta med för dåligt upplysta och 
dåligt underhållna motionsspår, parker och andra grönområden. I förslagen 
ingår att inrätta ett antal trygghetsmärkta joggingspår samt upprustning av 
belysning och miljö. Staden bör vidare utreda om det finns andra möjligheter 
att göra spåren trygga samt föreslå lämpliga områden för att stimulera enklare 
spontanidrott. I motionen framgår problem att många kvinnor upplever fri-
luftsområden som otrygga. 
 
BEREDNING 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och idrottsnämnden.  
 
Stadsledningskontoret 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 29 januari 2007 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 
I trafiknämndens investeringsram för 2007 ingår ökade utgifter för trygghetsskapande 
åtgärder med 12,0 mnkr, varav 7,0 avser belysning och 5,0 mnkr avser belysning i 
motionsspår. Trafiknämnden kommer efter ansökan från stadsdelsnämnderna att prio-
ritera belysningsåtgärder och andra trygghetsskapande insatser i staden inom invester-
ingsramen. Ansvaret för drift och underhåll på parkmark åvilar enligt gränsdragnings-
ärendet stadsdelsnämnderna. I kommunfullmäktiges budget 2007 anges mål inom 
detta område och att medborgardialogen ska utvecklas. Detta innebär att det är primärt 
stadsdelsnämnderna som ansvarar för att fånga upp de behov som finns av upprustning 
m.m. av motions- och friluftsområden i syfte att öka tillgängligheten och tryggheten 
för medborgarna. Stadsdelsnämnderna har även ansvaret för spontanidrotten. I stads-
delsnämndernas investeringsram ingår totalt 5,0 mnkr för åtgärder som leder till att 
stimulera spontanidrott. Stadsledningskontoret anser därutöver att det är viktigt att 
trafiknämnden och stadsdelsnämnderna fortsätter det utvecklingsarbete som pågår i 
samordningsgruppen och att man där vid sidan om belysningsåtgärder tar fram andra 
åtgärder för att göra motions- och friluftsområden trygga.  
 
 
Idrottsnämnden 

 
Idrottsnämnden beslutade den 23 januari 2007 att som svar på remissen anfö-
ra idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande.  
 
Särskilt uttalande gjordes av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp), Billy Östh m.fl. 
(m) och Andreas Sturesson (kd) bilaga 1. 



  

 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 21 december 2006 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 
 
Förvaltningen konstaterar att viljan hos stockholmarna att använda skog och mark i 
motionssyfte är stort. Det är därför viktigt att stadens förvaltningar samverkar för att 
göra anlagda skid- och motionsspår tryggare. Väl röjda och bra belysta spår är åtgärder 
som omedelbart kan bidra till att de känns tryggare att nyttja.  

Ett komplement till bra belysning och väl röjda spår kan vara att föreningar arrange-
rar löpningar i grupp på bestämda tider. Ett annat alternativ kan vara att motionera på 
stadens större idrottsplatser som oftast är bemannade till kl. 23.00.  

Många människor nyttjar stadens gång- och cykelvägar och strandpromenader för 
motion. Populära stråk är exempelvis Södermälarstrand, Norrmälarstrand, Kungshol-
men och Årstaviken runt. Att så sker är naturligt men kan ibland innebära olika synsätt 
inom stadens förvaltningar. Det kan i sammanhanget nämnas att när upprustningen av 
promenadvägen utmed Årstavikens södra strand skulle genomföras så fanns det öns-
kemål om belysning utefter vägen, men markkontoret, vilka är ansvariga för upprust-
ningen, ansåg att det inte passade med belysning i den miljön. Årstaviken runt är ju 
annars ett exempel på ett mycket populärt joggingstråk som skulle kunna nyttjas ännu 
mer om det var belyst. Vid upprustningen av promenadvägen utmed Årstavikens södra 
strand medverkade förvaltningen till att två enklare motionsstationer kom på plats för 
att stärka motionsprofilen.  

I samband med stadsdelsnämndsreformens genomförande övergick ansvaret för 
skid- och motionsspår från idrottsförvaltningen till stadsdelarna. Idrottsförvaltningen 
ansvarar numera endast för skid- och motionsspår vid Ågesta samt det spår i Nackare-
servatet som utgår från Kärrtorps IP.  

Förvaltningen förfogar således idag inte över de medel som behövs för att genomfö-
ra upprustningar och underhåll på befintliga motions- och skidspår inom stadsgränsen 
men är beredda att bistå med kompetens, alternativt på uppdrag genomföra detta åt 
stadsdelsförvaltningarna.  

 
 



  

Bilaga 1 
RESERVATIONER M.M. 
 
Idrottsnämnden 

 
Särskilt uttalande gjordes av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp), Billy Östh m.fl. 
(m) och Andreas Sturesson (kd) enligt följande 
 
Möjligheten för stockholmarna att idrotta och motionera är viktigt för deras hälsa och 
välbefinnande. Stockholm är en vacker stad och många väljer också att njuta av sta-
dens skönhet genom att jogga eller promenera i våra fina parker och i andra naturom-
råden. Stadens uppgift är att skapa förutsättningar för en trygg och säker utomhusträ-
ning. I kommunfullmäktiges budget för trafiknämnden 2007 finns också medel avsatta 
för detta. I investeringsramen ingår ökade utgifter för trygghetsskapande åtgärder med 
12 mnkr, varav 7 mnkr avser belysning och 5 mnkr avser belysning i motionsspår. 
Såväl trafiknämnden som berörda stadsdelsnämnder är ansvariga för genomförandet. 
Idrottsförvaltningen, som expertresurs, bör initiera och samordna användningen av 
dessa medel.  

 



  

Bilaga 2 

 
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE

Motioner 2006:31

  
  
2006:31 Motion av Madeleine Sjöstedt m.fl. (fp) om bättre id-

rottsmöjligheter - trygghetsmärkta spår och områden 
för spontan utomhusträning 
Dnr 328-3765/2006 

 
 
Idrotten är Sveriges största folkrörelse, viktig både för människors hälsa och 
för det civila samhället. Spontanidrott som löpning och promenader är för 
många människor en oumbärlig del av livet. I tider av ökad ohälsa blir det än 
viktigare att uppmuntra fysisk aktivitet. Tyvärr tvingas dock många stanna 
hemma när mörkret faller på. Motionsspår, parker och andra grönområden är 
ofta dåligt upplysta, eller helt mörka. Många, framförallt kvinnor, känner inte 
bara rädsla, utan utsätts också för reella risker i de mörka joggingspåren. Vår 
vision för en mera levande stad innehåller bl a att stadens kajer görs mera till-
gängliga för friluftsliv och att friluftslivet stimuleras genom en rad åtgärder för 
att öka tillgänglighet och trygghet. 
 På flera håll i staden finns otrygga motionsområden. Motionsspåret runt 
Långholmen är ett sådant exempel. Spåret erbjuder motion i en vacker miljö 
och är mycket populärt. Tyvärr är det för många, i synnerhet kvinnor, alldeles 
för mörkt och otryggt. Likadant ser det ut längs motionsspåret som går under 
Skanstullsbrons norra fäste. Miljön runt brofästet är så nedgången och mörk att 
spåret känns olustigt för många även under dagtid.  
 På Kungsholmen är belysningen bristande eller dåligt underhållen längs 
nästan hela ön. Exempelvis är promenadvägarna från Wivalliusgatan vid sjön 
och promenadvägen upp mot Fredhäll som följer berget mörka och otrygga. 
De vackra grönområdena på Östermalm, Tessinparken, Lill-Jansskogen, La-
dugårdsgärdet och Humlegården, som borde vara naturliga områden för löp-
ning, promenader och rekreation avskräcker många kvinnor efter mörkrets 
inbrott.  



  

 Dessa och många fler motionsområden i staden känns öde och är inte ut-
nyttjade till sin fulla potential. Staden säger sig vilja satsa på hälsa och friska 
människor, men utomhusmiljön vid många motionsområden främjar inte det.  
 Den som joggar eller åker skidor på stadens mark måste kunna känna sig 
säker. Staden bör införa ett antal trygghetsmärkta joggingspår. Självklart kan 
man aldrig garantera trygghet och säkerhet, men mera än vad som är i dag kan 
göras. Spåren bör vara ordentligt upplysta, inte bara på spåret, utan också en 
god bit in vid sidan om, så att den som vistas på spåren har en god överblick 
över närområdet. Staden bör också utreda om det finns andra möjligheter att 
göra spåren trygga. Exempelvis i form av larmtelefoner och att få flera att röra 
sig i närheten t ex skulle polisen kunna rasta sina hundar i närområdet. Sådana 
trygghetsmärkta joggingspår bör finnas i olika delar av staden. Våra förslag är 
bl a runt Långholmen, Södermalm, Kungsholmen och i Lill-Jansskogen. 
 Man bör också se över möjligheterna att skapa områden för spontan utom-
husträning kring motionsspåren. Efter bl a folkpartiets initiativ har vi sett en 
påbörjad upprustning av de strandnära lägena på Söder. Detta måste fortsätta. 
Området runt Skanstullsbrons fäste skulle kunna passa väl in i en sådan strate-
gi. Till att börja med borde motionsspåret lysas upp för att motionärer som rör 
sig i spåret ska känna sig trygga även efter mörkrets inbrott. Vid sidan av spå-
ret, exempelvis i området under Skanstullsbron, skulle en mindre utomhusan-
läggning för enklare styrketräning, exempelvis ringar, räcken och andra enkla-
re, fasta redskap som klarar alla väder, kunna passa. Anläggningen bör vara 
öppen och tillgänglig för alla, så att motionärer som rör sig i området får red-
skap för styrkeövningar. Området bör vara i anslutning till det av folkpartiet 
föreslagna Idrottscentrat som vi vill se där. 
 Det ska vara tryggt och säkert att jogga och promenera. De vackra strän-
derna, promenadvägarna och grönområdena bör vara tillgängliga för alla i så 
stor utsträckning som möjligt. Belysningen måste kraftigt förbättras och mo-
tionsområden rustas upp. När upprustning är gjord och belysningen installerad, 
måste den också underhållas. Staden ska regelbundet kontrollera att armatu-
rerna fungerar. Likaså ska den som upptäcker en trasig lampa eller otryggt 
område, uppmanas att anmäla detta till driftcentralen, som bör ha ett enkelt 
nummer. Om en trasig lampa upptäcks eller anmäls trasig, ska denna bytas 
inom 24 timmar.  



  

 Vi föreslår att staden inrättar särskilda trygghetsmärkta joggingspår i flera 
stadsdelar, att staden genomför en upprustning av belysning och miljö vid 
stadens motions- och rekreationsområden samt att staden föreslår lämpliga 
områden för att stimulera enklare spontanidrott.  
 
Stockholm den 25 september 2006 
 
Madeleine Sjöstedt  Lotta Edholm Björn Ljung

 


